



The Canada Council | Le Conseil des Arts  
for the Arts | du Canada

## **THE CANADA COUNCIL FOR THE ARTS / LE CONSEIL DES ARTS DU CANADA**

---

**Profile of Funding to PEI, 1999-2000**

**Profil de l'aide accordée à l'Île-du-Prince-Édouard**

***Public Affairs, Research & Communications /  
Affaires publiques, recherche et communications  
The Canada Council for the Arts /  
Le Conseil des Arts du Canada  
February 2001 / février 2001***

## **FUNDING TO PEI, 1999-2000**

---

- In 1999-2000, the Canada Council for the Arts provided grants worth over \$377,000 to the arts in PEI.
- In addition, over \$26,000 in payments was provided to 42 PEI authors through the Public Lending Right Program<sup>1</sup>. This brings the total amount of Canada Council funding to PEI to \$403,000.
- The Council awarded over \$45,000 in grants to 3 PEI artists and over \$332,000 to 11 PEI arts organizations<sup>2</sup>.
- Grants were provided in Outreach, Millennium, music, theatre, visual arts, media arts, and writing and publishing. The largest amount of funding (\$157,000) went to visual arts, followed by writing and publishing (\$90,955) and theatre (\$34,000).
- \$317,955 in Council funding went to artists and arts organizations in Charlottetown, making up almost 84% of the funding going to the province. In total, all other communities in PEI received \$59,168 (about 16% of the total).
- Four PEI artists and arts professionals served as peer assessors in 1999-2000, making up 1.7% of all peer assessors.
- PEI artists and arts organizations received 0.37% of Canada Council funding. In comparison, the province makes up approximately 0.4% of individuals in professional and technical occupations in the arts and 0.5% of the population of Canada.
- According to the 1996 Census, there are 1,110 individuals in professional and technical occupations in the arts in PEI<sup>3</sup>. This represents a 12% increase over 1991.

---

<sup>1</sup> **The Public Lending Right Program provides payments to authors whose books are held in selected Canadian libraries.**

<sup>2</sup> **Number of arts organizations excludes host organizations such as libraries, post-secondary institutions, bookstores and other organizations participating in the Literary Readings Program.**

<sup>3</sup> **These figures represent only a portion of the total cultural sector labour force.**

## **Aide accordée à l'Île-du-Prince-Édouard, 1999-2000**

---

- En 1999-2000, le Conseil des Arts du Canada a accordé des subventions d'une valeur totale de plus 377 000 \$ pour les arts de l'Île-du-Prince-Édouard.
- D'autre part, un montant global de plus de 26 000 \$ a été payé à 42 écrivains de l'Île-du-Prince-Édouard par le Programme du droit de prêt public<sup>4</sup>, ce qui porte à 403 000 \$ le montant total de l'aide du Conseil à l'Île-du-Prince-Édouard.
- Le Conseil a attribué en subventions plus de 45 000 \$ à 3 artistes de l'Île-du-Prince-Édouard et plus de 332 000 \$ à 11 organismes artistiques de la province<sup>5</sup>.
- Des subventions ont été attribuées en Promotion de la diffusion, Fonds du nouveau millénaire, musique, théâtre, arts visuels, arts médiatiques, lettres et édition. La majeure partie (157 000 \$) a été accordée en les arts visuels, suivies par lettres et édition (90 955 \$) et théâtre (34 000 \$).
- Un montant de 317 955 \$ a été accordé aux artistes et organismes artistiques de Charlottetown, soit près de 84 % de l'aide accordée dans la province. En tout, les autres collectivités de l'Île-du-Prince-Édouard ont reçu 59 168 \$ (environ 16 % du total).
- 4 artistes et professionnels des arts de l'Île-du-Prince-Édouard ont rempli des fonctions d'évaluateurs en 1999-2000, soit 1,7 % de tous les évaluateurs du Conseil.
- Les artistes et organismes artistiques de l'Île-du-Prince-Édouard ont reçu 0,37 % de l'aide du Conseil des Arts du Canada. Pour les besoins de la comparaison, la province représente environ 0,4 % des personnes occupant des emplois professionnels et techniques du secteur des arts au Canada et 0,5 % de la population canadienne.
- Selon le Recensement de 1996, 1 110 personnes occupent des emplois professionnels et techniques dans le secteur des arts dans l'Île-du-Prince-Édouard<sup>6</sup>. Il s'agit d'une augmentation de 12 % par rapport à 1991.

---

<sup>4</sup> Le Programme du droit de prêt public accorde des paiements aux auteurs dont les livres se trouvent dans un échantillon déterminé de bibliothèques canadiennes.

<sup>5</sup> Le nombre des organismes artistiques exclut les organismes d'accueil tels que les bibliothèques, établissements d'enseignement postsecondaire, librairies et autres organismes qui participent au Programme de rencontres littéraires.

<sup>6</sup> Ces chiffres ne représentent qu'une partie de la population active du secteur culturel.

**TABLE 2/TABLEAU 2**  
**LIST OF GRANTS BY COMMUNITY, P.E.I., 1999-2000**  
**LISTE DES SUBVENTIONS PAR COLLECTIVITÉ, I.P.E., 1999-2000**

<b>Artists/Arts Organizations</b>		
<b>Artistes/Organismes artistiques</b>		
Bates, Patricia	ALBERTON	\$12,250
Bates, Patricia	ALBERTON	\$9,800
Bates, Patricia	ALBERTON	\$2,450
Hopkins, John Robert	BREADALBANE	\$20,000
ArtsAtlantic	CHARLOTTETOWN	\$49,800
Confederation Centre Art Gallery and Museum	CHARLOTTETOWN	\$115,000
Confederation Centre Art Gallery and Museum	CHARLOTTETOWN	\$30,000
Fathers of Confederation Memorial Building Trust	CHARLOTTETOWN	\$25,000
Island Media Arts Cooperative	CHARLOTTETOWN	\$26,000
Prince Edward Island Symphony Society	CHARLOTTETOWN	\$10,000
Ragweed Press Inc.	CHARLOTTETOWN	\$33,500
Ragweed Press Inc.	CHARLOTTETOWN	\$2,900
The Printmakers Council of PEI Inc.	CHARLOTTETOWN	\$2,000
The Printmakers Council of PEI Inc.	CHARLOTTETOWN	\$10,000
Theatre Prince Edward Island	CHARLOTTETOWN	\$9,000
University of Prince Edward Island, Department of English	CHARLOTTETOWN	\$4,755
		\$317,955
Phantom Ship Productions	SHERWOOD	\$3,868
Gandy, Bruce Alan	ST.ELEANOR'S	\$500
Barachois	WELLINGTON	\$3,200
Barachois	WELLINGTON	\$3,000
Barachois	WELLINGTON	\$4,100

**Table 3/Tableau 3****List of Grants to P. E. I. /Liste des subventions de l'Île-du-Prince-Édouard  
1999-2000****Grants to Artists - Subventions aux artistes**

<b>Millennium Arts Fund/Fonds du nouveau millénaire</b>		<b>\$24,500</b>
Bates, Patricia	ALBERTON	\$12,250
Bates, Patricia	ALBERTON	\$9,800
Bates, Patricia	ALBERTON	\$2,450

<b>Media Arts/Arts médiatiques</b>		<b>\$20,000</b>
Hopkins, John Robert	BREADALBANE	\$20,000

<b>Music/Musique</b>		<b>\$500</b>
Gandy, Bruce Alan	ST.ELEANOR'S	\$500

**Grants to Arts Organizations - Subventions aux organismes artistiques**

<b>Outreach Program/Promotion de la diffusion</b>		<b>\$3,868</b>
Phantom Ship Productions	SHERWOOD	\$3,868

<b>Media Arts/Arts médiatiques</b>		<b>\$26,000</b>
Island Media Arts Cooperative	CHARLOTTETOWN	\$26,000

<b>Music/Musique</b>		<b>\$20,300</b>
Prince Edward Island Symphony Society	CHARLOTTETOWN	\$10,000
Barachois	WELLINGTON	\$3,200
Barachois	WELLINGTON	\$3,000
Barachois	WELLINGTON	\$4,100

<b>Theatre/Théâtre</b>		<b>\$34,000</b>
Fathers of Confederation Memorial Building Trust	CHARLOTTETOWN	\$25,000
Theatre Prince Edward Island	CHARLOTTETOWN	\$9,000

<b>Visual Arts/Arts visuels</b>		<b>\$157,000</b>
Confederation Centre Art Gallery and Museum	CHARLOTTETOWN	\$115,000
The Printmakers Council of PEI Inc.	CHARLOTTETOWN	\$10,000
The Printmakers Council of PEI Inc.	CHARLOTTETOWN	\$2,000
Confederation Centre Art Gallery and Museum	CHARLOTTETOWN	\$30,000

<b>Writing and Publishing/Lettres et édition</b>		<b>\$90,955</b>
Ragweed Press Inc.	CHARLOTTETOWN	\$33,500
Ragweed Press Inc.	CHARLOTTETOWN	\$2,900
ArtsAtlantic	CHARLOTTETOWN	\$49,800
University of Prince Edward Island, Department of English	CHARLOTTETOWN	\$4,755